

How to Become a Civil Officiant – Comment devenir célébrant civil

STEPS:

1. Determine your eligibility as per the *Marriage Act* <http://laws.gnb.ca/en/ShowPdf/cs/2011-c.188.pdf>
2. Apply online at <http://www.snb.ca/e/1000/1000-01/e/civil-e.asp>
3. Complete online application form and pay fee.
4. Notification of your civil officiant number will be sent by email.
5. How to solemnize marriages: <http://www.snb.ca/e/1000/1000-01/e/civil-e.asp>
6. Hard copy registration forms will be sent to you by regular mail.
7. You can order more supplies by calling (506) 453-2385.

FEE:

- ✓ One year appointment - \$100
- ✓ Yearly renewal fee - \$100
- ✓ Expedited processing of application for appointment or renewal - \$50

“**Regular**” service, your application/renewal will be processed within **7** business days if there are no issues with your application/renewal.

“**Expedited**” service, your application/renewal will be processed within **2** business days if there are no issues with your application/renewal.

CIVIL OFFICIANT LIST:

Your name will be posted on the SNB website if you have selected this option upon application. If you do not wish to be listed as available to solemnize marriages in New Brunswick, please decline this option.

INFORMATION:

For detailed information, see <http://www.snb.ca/e/1000/1000-01/e/civil-e.asp> or call Vital Statistics at (506) 453-2385.

Service New Brunswick - Vital Statistics
PO Box 1998
Fredericton, New Brunswick
E3B 5G4

ÉTAPES

1. Déterminer votre admissibilité aux termes de la *Loi sur le mariage* <http://laws.gnb.ca/en/ShowPdf/cs/2011-c.188.pdf>.
2. Présenter une demande en ligne sur le site <http://www.snb.ca/f/1000/1000-01/f/civil-f.asp>
3. Remplir la demande en ligne et payer les frais.
4. L’avis indiquant votre numéro de célébrant civil vous sera envoyé par courriel.
5. Comment célébrer un mariage : <http://www.snb.ca/f/1000/1000-01/f/civil-f.asp>
6. Les formulaires d’inscription sur papier vous seront envoyés par la poste.
7. Vous pouvez commander plus de formulaires en appelant au 506-453-2385.

FRAIS

- ✓ Inscription d’un an : 100 \$
- ✓ Renouvellement annuel : 100 \$
- ✓ Traitement accéléré de la demande d’inscription ou de renouvellement : 50 \$

Service « régulier » : Votre demande d’inscription ou de renouvellement sera traitée dans les **7** jours ouvrables s’il n’y a pas de problèmes concernant votre dossier.

Service « accéléré » : Votre demande d’inscription ou de renouvellement sera traitée dans les **2** jours ouvrables s’il n’y a pas de problèmes concernant votre dossier.

LISTE DES CÉLÉBRANTS CIVILS

Votre nom apparaîtra sur le site Web de SNB si vous avez choisi cette option dans votre demande. Si vous ne désirez pas que votre nom apparaisse sur la liste des personnes habilitées à célébrer des mariages au Nouveau-Brunswick, veuillez refuser cette option.

INFORMATION

Pour obtenir des renseignements détaillés, rendez-vous à l’adresse <http://www.snb.ca/f/1000/1000-01/f/civil-f.asp> ou communiquez avec les Statistiques de l’état civil au 506-453-2385.

Service Nouveau-Brunswick
Statistiques de l’état civil
C.P. 1998
Fredericton, Nouveau-Brunswick
E3B 5G4